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Protokół  nr  LVI / 2018 
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  15 listopada  2018r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji wzięli: 

Sekretarz Gminy p. Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer oraz pracownicy Urzędu 

Gminy. 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy  Zblewo.  Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy Leszek Burczyk  

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności posiedzenia 

b) zatwierdzenie porządku obrad 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 18 października 2018r.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2035.  

4. Ustalenie stawki ceny żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na terenie 

gminy Zblewo. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych w Gminie 

Zblewo w 2019r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2019 w 

tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XLVIII/362/2018 Rady Gminy 

Zblewo w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Zblewo 

publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/403/2018 Rady Gminy Zblewo z dnia  

4 października 2018r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w 

Gminie Zblewo na 2019r.   

10. Podjęcie uchwały w  sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Starogardzie Gdańskim. 

11. Zamknięcie sesji. 

     

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  otworzył LVI  sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną  w 

trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  na wniosek Wójta Gminy. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Powitał Panie i Panów Radnych, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, kierownika Centrum Usług 

Wspólnych, Panią kierownik Referatu Rozwoju, insp. ds. dróg. Stwierdził, że obrady są prawomocne, 

gdyż na 15 Radnych udział w sesji bierze 8 Radnych. Poinformował następnie, że porządek obrad 

Radni otrzymali i do tego porządku jest wniosek Pana Wójta, którego dzisiaj  nie będzie, bo się 

wczoraj usprawiedliwiał, o rozszerzenie dzisiejszego porządku obrad o: 

1) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/403/2018 Rady Gminy Zblewo z dnia  

4 października 2018r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w 

Gminie Zblewo na 2019r.   

2) podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Starogardzie Gdańskim. 
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Wniosek pana Wójta w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za wprowadzeniem tych dodatkowych punktów do porządku obrad głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem całego porządku obrad w wersji dostarczonej z dodatkowymi punktami głosowali 

wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 18 października 2018r. głosowali wszyscy Radni.  

 

Ad.2 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że dochody zwiększają się o kwotę 987.00zł w tym jest projekt unijny  

„ Razem dla szkół”. Pozostałe kwoty to jest czyszczenie budżetu. Zostało to przeznaczone na: 

220.000zł na drogi, 15.000zł do gospodarki mieszkaniowej, 440.000zł do oświaty razem z projektem, 

50.000zł z pozwoleń alkoholowych do ochrony zdrowia, 2.951zł  to pieniądze z funduszu pracy na 

program „ Za życiem” na składki do GOPS, 190.000zł na spłatę kredytu, bo wskaźnik nam pozwala w 

tym roku trochę więcej spłacić i spłacimy dwie raty z przyszłego roku.  Jest jeszcze plan Zakładu 

Komunalnego. Zakład Komunalny prosił, żeby zwiększyć im plan, bo mają większe dochody. 

Radny p.K. Surówka zapytał, co wchodzi w skład czyszczenia budżetu?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że np. była zaplanowana kwota w wysokości 205.000zł w udziale gmin 

w podatku dochodowym od osób prawnych ( CIT) a jest już 400.000 wykonane. Dużo jest takich 

zmian na plus i na minus, aby to wykonanie na koniec roku jakoś wyglądało. Budżet był planowany 

ostrożnie, dlatego teraz tak ładnie to wygląda. 

Radny p.K. Surówka zapytał czy te 10.000zł, które zostały przekazane na projekt chodnika z 

Radziejewa do drogi E22 są gdzieś w budżecie? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że te pieniądze już dawno  zostały zdjęte i zostało tam tylko 1.500zł.  

Pan Sekretarz dodał, że po ubiegłorocznych zawirowaniach z PZD  że mamy projektować chodnik 

oddalony od pasa drogowego, który czasami ma dwadzieścia kilka metrów i jeszcze mamy się 

odsunąć w pole rolników to uznaliśmy, że trzeba  poczekać z tym zadaniem na czas po wyborach.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/418/2018 w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2035.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmienia się tylko kwota rozchodu o 190.000zł na spłatę pożyczki i kredytu 

i zmieniają się dochody i wydatki zgodnie z uchwałami i zarządzeniami. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/419/2018  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2035 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

godz. 16.12  doszedł Radny p.M.Jankowski 

 

Ad.4 

Ustalenie stawki ceny żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na terenie gminy 

Zblewo. 

Pani Skarbnik poinformowała, że jest propozycja, aby utrzymać cenę GUS, która w tym roku wynosi 

54,36zł. Przez ostatnie trzy lata była cena 50zł. Teraz jest propozycja, żeby zachować cenę GUS czyli 

54,36zł. Zawsze tę stawkę obniżaliśmy, w 2016 mieliśmy 50zł ,a było 61,37, w 2017 my 50zł a było 

52,44. Teraz jest propozycja, żeby utrzymać cenę GUS.  Nie będzie wtedy uchwały, bo to jest wtedy 

tylko informacja dla Radnych żeby tę cenę utrzymać. Jak byłoby obniżenie to musi być uchwała, której 

projekt musi być zaopiniowany przez Izby Rolnicze. Trzy lata była ta cena utrzymywana, inwestycje są 

robione i pieniądze są potrzebne. W 2016r.  zrobiliśmy rolnikom ukłon i obniżyliśmy o 11,37 zł, a teraz 

jest raptem o 4 zł więcej i to  jest tak sprawiedliwie.  

Radny p.M.Kubik zapytał, czy wzięto pod uwagę te szkody, które były? 
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p.R.Gollus odpowiedziała, że rolnicy dostali duże rekompensaty z Agencji Restrukturyzacji. Ponadto 

indywidualnie mogą występować o umorzenie podatku, więc krzywdy nie będą mieli.  Gros rolników 

dostało po kilkadziesiąt  tysięcy złotych. 

Radny p.M.Jankowski stwierdził, że rolnicy mają wszystko co chcą, mają bardzo dobrze. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ważne jest pytanie, ile kosztuje w obrocie żyto.  Dla 

mnie 540 zł za tonę mocno odbiega od rzeczywistości, bo cena w obrocie wynosi 700zł. Od wieli lat 

środowiska rolnicze biją się o to, żeby podstawą do podatku rolnego nie była cena żyta, tylko średnia 

cena wszystkich zbóż, bo na przykład na Żuławach żyto  nie występuje, mają tylko pszenicę.  

Pani Skarbnik zauważyła, że gdyby to była cena uśredniona to byłaby jeszcze wyższa. 

Radny p.M.Reszka poinformował, że przez 3 lata cena żyta była obniżona do 50 zł i teraz nagle ma 

być 54 zł i to  jest za duży skok. Może należałoby podnieść do 52zł. 

Radny p.K.Kubik powiedział, że trzeba też brać pod uwagę to, ile w naszej gminie zrobiło się między 

innymi dróg. 

Radny p.K. Jankowski zapytał o skutki obniżenia tej ceny. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że gdybyśmy obniżyli cenę żyta do 50 zł to skutki wyniosą w granicach 

120.000zł.  Te 4 złote robi 120.000zł. 

Za tym, żeby dla podatku rolnego w roku 2019 stosować cenę ogłoszoną  komunikatem GUS 

głosowało 8 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

 

Ad.5        

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych w Gminie Zblewo 

w 2019r.  

Pani Skarbnik poinformowała, że jest tylko jedna zmiana, za samochód ciężarowy powyżej 18 ton w 

ubiegłym roku płaciło się 2.400zł, a za ciągnik siodłowy z naczepą płaciło się 2.302zł. To było 

krzywdzące i w tym roku jest to tylko wyrównane. Samochód ciężarowy został na poziomie 2.400zł, a 

ciągnik  siodłowy teraz też jest na poziomie 2.400zł.  

Radny p.J. Czubek przypomniał, że kiedyś obniżyliśmy ceny do minimalnych, ale żaden 

transportowiec do nas nie wrócił. Transport przynosi dobre dochody. Obniżaliśmy po to, żeby 

przyciągnąć transportowców, ale nikt nie wrócił.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, jakie są przepisy odnośnie egzekwowania, bo zawsze było 

tłumaczone, że właściciel floty oświadcza, że on jest gdzieś indziej, że nie jest to przypisane zgodnie z 

miejscem zamieszkania.  

Pani Skarbnik potwierdziła, że tak jest.  

Radny p.J. Czubek zgłosił wniosek, aby powrócić do stawek z 2016r. skoro nikt z transportowców nie 

wrócił.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, co się stanie jak ta uchwała dzisiaj nie zostanie 

przegłosowana? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że  ona musi być podjęta najpóźniej do 10 grudnia, żeby móc ją 

opublikować, bo 15 grudnia  musi się najpóźniej ukazać w Dzienniku Urzędowym. 

Pan  Sekretarz poinformował, że Pan Wójt chce się spotkać z Radą Gospodarczą i ustalić to. 

Radny p.J. Czubek jeszcze raz zgłosił wniosek, aby powrócić do stawek z 2016r. 

Przewodniczący Rady Gminy  zaproponował, że można zrobić tak, że możemy uchwałę odesłać do 

komisji i dodał, że duży skok stawki może spowodować to, że kolejni transportowcy odejdą z gminy.    

Radny p.M.Kubik zaproponował, że można teraz podnieść stawki o 10% i za rok o kolejne 10%, bo 

chcemy aby gmina się rozwijała. 

Radny p.M. Drawski stwierdził, że stawki najwyżej można podnieść o 10%. 

Pan Sekretarz poinformował, że Pan Wójt jest za tym, ale prosi żeby przesunąć te uchwałę na 

następną sesję, bo chce to przedyskutować z Radą Gospodarczą. 

Radny p.M.Jankowski zgłosił  wniosek, aby odesłać uchwałę do komisji i podjąć ją na następnej sesji.  

Za zdjęciem z porządku obrad  tego punktu i odesłanie do komisji głosowało 5 Radnych. 

 

Pani Skarbnik w tym miejscu poprosiła, aby omówić  teraz punkt 9. 

Za zmianą porządku obrad głosowało 8 Radnych. 
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Ad.9  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/403/2018 Rady Gminy Zblewo z dnia  

4 października 2018r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie 

Zblewo na 2019r.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w uchwale podjętej na poprzedniej sesji w § 3 mieliśmy zwolnienia z 

podatku. Zwalnialiśmy  nasze straże, GOPS, oświatę i Zakład Komunalny. Po tej sesji zmieniły się 

przepisy i teraz wyjęliśmy punkt dotyczący Zakładu Komunalnego, a do tych  zwalnianych obiektów  

dopisaliśmy „ z wyłączeniem tych miejsc, gdzie się będzie prowadziło działalność gospodarczą” np. 

sklepik w szkole. Zakład Komunalny został wyjęty, bo to wymaga opinii UOKiK i Ministra Rolnictwa i  

Rozwoju Wsi. My  wystąpiliśmy już o te opinie i potem podejmiemy  odrębną uchwałę w tej sprawie. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/420/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/403/2018 Rady Gminy Zblewo z dnia  

4 października 2018r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie 

Zblewo na 2019r.w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6  

Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2019 w tym 

określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

p.M.Mischke poinformował, że co roku musimy określić zakres dofinansowania. Jedyna różnica to 

taka, że ustawa zmieniła wysokość odpisu.  Był 1 % na doskonalenie zawodowe, a od 2019r.  jest 

0,8%, czyli będzie mniejszy. Inne zasady zostały utrzymane. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/421/2018 w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2019 w 

tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane  w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XLVIII/362/2018 Rady Gminy Zblewo 

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Zblewo publicznych przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych. 

p.M.Mischke wyjaśnił, że w uchwale o opłatach mieliśmy punkt który mówił, że pobieramy opłatę za 

każdą rozpoczętą godzinę powyżej 5 godzin, ale Naczelny Sąd Administracyjny wydał uchwałę, że 

jest to niezgodne z prawem, bo ustawa mówi o godzinie, że ustawodawca ma na myśli pełną godzinę. 

Możemy pobierać opłaty za zrealizowaną w pełni godzinę, a nie godzinę rozpoczętą. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/422/2018 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XLVIII/362/2018 Rady 

Gminy Zblewo w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Zblewo publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019r. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/423/2018 w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019r. w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.10 

Podjęcie uchwały w  sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku 

skargi Prokuratora Rejonowego w Starogardzie Gdańskim. 

p.R.Gollus poinformowała, że 28 marca podjęliśmy uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo w 2018r.  

Co roku taka uchwała jest podejmowana. 26 października do nas dotarła skarga Prokuratora 

Rejonowego do WSA. Prokurator nam zarzuca, że uchwała ta nie została ogłoszona, że zaniechano 

opublikowania. Zdaniem Prokuratora jest to rażące naruszenie prawa i jeszcze ma uwagi odnośnie 

usypiania ślepych miotów. My musimy w związku z tym całą dokumentację przekazać do WSA i 

potrzebna jest uchwała w sprawie przekazania. To nie  jest tylko nasza uchwała, bo to jest wszystkich 

gmin okolicznych. Mamy potwierdzenie na to, że tej uchwały nie opublikowaliśmy, bo w 2013r. była 

skierowana nasza uchwała do opublikowania i nadzór prawny Wojewody zarzucił nam, że te uchwały 

nie podlegają publikacji. W związku z tym my też będziemy odpowiadać na to, że nie zgadzamy się z 

tym. Od 2013r. te uchwały nie były publikowane.  

Radny p.M.Jankowski poprosił, aby dowiedzieć się kto wystąpił z taką skargą. 

p.R.Gollus dodała, że prawdopodobnie organizacja w sprawie ochrony psów. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr LVI/424/2018 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Starogardzie Gdańskim w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.11      

Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.10, Przewodniczący Rady Gminy zamknął LVI Sesję 

Rady  Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona „LVI sesja – 15.11.2018r.” 

 

Protokółowała 

A.Zalewska         Przewodniczący Rady Gminy 

 

                 Leszek Burczyk  

 


